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Prisotni člani Sveta članic COBISS: 

 

- Miro Tržan, Mestna knjižnica Ljubljana 

- Boris Rifl, Narodna in univerzitetna knjižnica, Ljubljana 

- Mojca Markovič, Knjižnica tehniških fakultet, Maribor 

- Mag. Branka Kerec Prekoršek, Univerzitetna knjižnica Maribor 

- Mateja Švajncer, Slovenska akademija znanosti in umetnosti, Ljubljana 

- dr. Andrej Kastrin, Inštitut za biostatistiko in medicinsko informatiko, Ljubljana,  

- Darja Roškar, Osnovna šola Danile Kumar, Ljubljana 

- Vanja Šuligoj, Goriška knjižnica Franceta Bevka, Nova Gorica 

 

Predstavniki IZUM: 

- Dr. Aleš Bošnjak, direktor IZUM 

- Mateja Tratnjek Petre, zapisničarka 

 

Upravičeno odsoten: 

- Dr. Uroš Kunaver, Centralna tehniška knjižnica Univerze v Ljubljani 

 

 

Predsednik Sveta članic COBISS je povedal, da je dr. Uroš Kunaver svojo odsotnost na seji opravičil. 

Člane je seznanil z informacijo, da predstavnica specialnih knjižnic gospa Saša Žnidar ni več v službi 

v Institutu Jožef Stefan, zato jo je kot članico v Svetu članic COBISS nadomestil dr. Andrej Kastrin, 

ki je na zadnjih volitvah dobil drugo najvišje število glasov, in sicer takoj za gospo Žnidar, ki je bila 

izvoljena. Dr. Kastrin je predstavnik specialnih knjižnic. V Statutu IZUM situacija nadomeščanja 

članov, ki so bili izvoljeni v Svet članic COBISS, ni predvidena. Svet je potrdil dr. Andreja Kastrina 

za novega člana Sveta članic COBISS. 

 

Predsednik Sveta članic COBISS je predstavil dnevni red seje, ki so ga člani soglasno potrdili: 

 

1. Zapisnik 1. redne seje Sveta članic COBISS 

2. Letno poročilo o delu IZUM za leto 2022 

3. Letni program dela in finančni načrt za leto 2023 

4. Razno 

 

 

K točki 1 

 

V zvezi z zapisnikom 1. redne seje je predsednik Sveta članic COBISS vprašal, ali je sklep, ki je bil 

sprejet na prejšnji seji, realiziran. Boris Rifl je povedal, da je bila v zvezi z geslovnikom imenovana 

komisija v sestavi: Dr. Mojca Rupar Korošec, vodja skupine, Biserka Fortuna, mag. Gordana Mazić, 

dr. Alenka Bagarič, mag Darija Rozman in Boris Rifl. Komisija je pripravila obsežno poročilo, ki je 

osnova za pripravo smernic za predmetno označevanje gradiva v vzajemnem katalogu. Smernice bo 

nato na tej osnovi lahko pripravila posebna delovna skupina. NUK in IZUM bi potem nadaljevala 

sodelovanje na področju geslovnika. V nadaljevanju je povedal, da so to poročilo dobili Krasovka, 

NUK in IZUM. Mag. Branka Kerec Prekoršek je predsedniku dala pobudo, da se člani Sveta članic 

COBISS seznanijo z vsebino dokumenta.  
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Po krajši razpravi so člani Sveta članic COBISS oblikovali sklep, ki je bil z osmimi glasovi ZA 

soglasno sprejet. 

Sklep št. 1: Svet članic COBISS prosi delovno skupino Krasovka za posredovanje poročila za pripravo 

smernic za predmetno označevanje gradiva v vzajemnem katalogu.  

 

 

K točki 2 

 

Predsednik Sveta članic COBISS je predal besedo direktorju dr. Bošnjaku, ki je predstavil Letno 

poročilo IZUM za leto 2022. Posebej je izpostavil: 

 

- Razvoj nove generacije programske opreme COBISS4 – spletna aplikacija namesto dosedanje 

namizne aplikacije.  

- V okviru projekta E-TORBA 2023 bomo glede na odobrena finančna sredstva in ob ustreznem 

povečanju razvojne ekipe začeli z razvojem urejevalnika e-učbenikov in shrambe e-učbenikov 

(edustore). Projekt je v času menjave Vlade RS malce zastal, vendar se spet nadaljuje do konca 

septembra 2023. 

- Obogatitev normativnih baz, tako baze CONOR z zapisi za dela kot tudi baze SGC z 

dodatnimi zapisi za manj pokrita področja. 

- Naslednji mejnik koordinacije katalogizacije in katalogiziranja gradiva šolskih knjižnic (4.800 

bibliografskih zapisov). Zapise dela sodelavka IZUM.  

 

Vanja Šuligoj je vprašala, kaj naj svetujejo šolskim knjižnicam glede katalogizacije gradiva. Direktor 

IZUMa je odgovoril, da so se šolske knjižnice obrnile na splošne knjižnice. Gradivo naj šolske 

knjižnice pošljejo na IZUM, kjer jim naredijo zapise in gradivo vrnejo.  

Direktor IZUM je menil, da katalogizacija ni dejavnost IZUM in da ni dobro, da IZUM in NUK 

vzporedno delata enake zadeve.  

Darja Roškar je povedala, da opravlja katalogizacijo za njihovo knjižnico upokojena sodelavka po 

sklenjeni pogodbi.  

Direktor IZUM je povedal, da si tudi IZUM pomaga z zunanjimi sodelavci, ki izvajajo katalogizacijo 

knjig po pogodbi, kar pa je za osnovno šolske knjižnice lahko težava, saj za sklepanje pogodb z 

zunanjimi sodelavci večinoma nimajo na voljo ustreznih finančnih sredstev. Branka Kerec Prekoršek 

je dodala, da tudi UKM, verjetno pa še kakšna knjižnica, izvajajo katalogizacijo za zunanje naročnike 

po ceniku. 

 

Boris Rifl je povedal, da vso sloveniko sprejmemo v skladu z ZoIPub, posamezne darove založb prav 

tako sprejmemo in naredimo zapis, načeloma pa usmerjamo na IZUM.  

 

V nadaljevanju predstavitve je direktor IZUM izpostavil: 

 

- Statistične preglednice za potrebe letnega vprašalnika pri šolskih knjižnicah. 

- Razvijanje posebnih oblik in načinov podpiranja šolskih knjižnic za delovanje v COBISS. 

- Nova generacija SICRIS 2.0. 

- Definirane procese vzdrževanja in upravljanja HPC Vega, vključno s federativnimi dostopi 

do vseh EuroHPC superračunalnikov v odprtem in komercialnem dostopu. IZUM želi 

sodelovati v naslednjem projektu, ko bo nov superračunalnik financiran s kohezijskimi 

sredstvi. 
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Glavni sklopi nalog in razvojne naloge, ki so bile opravljene v letu 2022: 

 

- Vzajemna katalogizacija; v vzajemno bazo je bila dodana dogovorjena letna količina knjig, 

namenjena šolskim knjižnicam.  

- COBISS+/mCOBISS; digitalni repozitorij se je opremil z analitiko, vpeljane so bile e-

knjige. 

- Lokalne aplikacije. 

- Podpora procesom raziskovalne dejavnosti. 

- Podpora odprti znanosti, pripravlja se nov model za koordinacijo nabave mednarodne 

znanstvene literature. 

- E-TORBA 2023.  

- Aplikativna infrastruktura. 

- COBISS.net, ob Albaniji in Bolgariji se v mrežo želi priključiti tudi Hrvaška. Največji partner 

IZUM je Srbija. 

- Superračunalništvo. 

- Število polnopravnih članov. 

- Število iskanj COBISS.SI in v lokalnih bazah. 

- Organiziranost po RRI skupinah. 

- Struktura virov. 

- Oprema in investicijsko vzdrževanje. 

- Pregled stroškov po dejavnostih. 

 

V krajši razpravi so člani Sveta članic COBISS razpravljali o: 

 

- Predlogu sodelovanja pri geslenju. Napravljena je bila analiza,  

- Testni bazi, ki jo bo za normativne zapise za dela pripravil IZUM. V NUK so zainteresirani, 

da se vključijo v testno skupino. 

 

 

K točki 3 

 

Direktor IZUM je predstavil Letni program dela za leto 2023, v katerem je izpostavil udarne 

poudarke: 

 

- projekt E-torba 2023, 

- platforma za izposojo e-knjig, 

- razvoj in namestitev nove generacije programske opreme COBISS4, 

- sinhronizacija geslovnikov Spletni splošni slovenski geslovnik (SSSG) in Splošni geslovnik 

COBISS (SGC), 

- ostali letni cilji (statistične preglednice za potrebe MIZŠ pri šolskih knjižnicah, razvijanje 

posebnih oblik in načinov podpiranja šolskih knjižnic za delovanje v COBISS, nadaljnja 

podpora uporabnikom znanstvenim in komercialnim projektom, ki se izvajajo na HPC Vega 

in uspešno sodelovanje na evropskih projektih SMASH, EU4MASTERHPC in InterTwin). 

V krajši razpravi so člani Sveta članic COBISS razpravljali o: 
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- Pristopu h Krasovki in kako se bo IZUM tega loteval, da bo sodelovanje čim boljše. 

- Implementaciji RDA, ki je bolj v odgovornosti NUK. Katalogizacijska pravila, ki se razvijajo 

iz priprav na RDA, bo IZUM implementiral ter skrbel za konsistentno bibliografsko bazo. 

IZUM si želi, da se pravila zapišejo in da NUK čim prej vzpostavi RDA.  

 

Direktor IZUM je predstavil tudi: 

- Razvojne in projektne naloge. 

- Digitalni repozitorij COBISS in analitiko objav odprtega dostopa. 

- Druge naloge: IZUM bo letos pripravil COBISS dneve, ki so namenjeni slovenskim 

knjižničarjem. IZUM vsako drugo leto pripravi mednarodno konferenco in vsako drugo leto 

COBISS dneve. 

- Tuje baze podatkov in servisi. 

- Organiziranost in načrtovane obremenitve. V IZUM je v letu 2023 načrtovanih 121 

zaposlenih, direktor pričakuje od ministrstva odobritev še za tri dodatne zaposlitve, tako bi 

bilo skupaj 124 vseh zaposlenih. 

 

Predsednik Sveta članic COBISS je povabil prisotne člane k razpravi. 

 

Boris Rifl je vprašal, kdaj bo COBISS3 glede na COBISS4 nehal delovati. 

 

Direktor IZUM je pojasnil, da po tem, ko bodo v COBISS4 podprte vse funkcionalnosti, ki delujejo 

v COBISS3, kar se načrtuje v letu 2024. 

 

Vanja Šuligoj je spraševala, po katerem vrstnem redu se pripravljala segmenete C3 v C4 oz. lokalnih 

aplikacijah in predvidpostavlja, da bosta naslednji izposoja in zaloga in šele nato nabava, serijske 

publikacije, elektronski viri…  

 

Mojca Markovič je predlagala, da se pripravi protokol o tem, kaj se vnaša v dCOBISS in v nacionalne 

repozitorije.  

 

Direktor IZUM je povedal, da ministrstvo ni izdalo navodila, naj bo dCOBISS nacionalni repozitorij. 

Koncept je zapisan v strategiji IZUM, vsaka institucija mora sama vnašati podatke v nacionalno bazo. 

IZUM ima napravljeno celo platformo, kjer so APC na enem mestu, vendar ni politične odločitve, ki 

bi zapovedala, kako je treba ravnati. 

 

Boris Rifl je izpostavil težavo, s katero se srečujejo v NUK, ob prejemu sporočil, ne vedo, ali jih 

prejemajo kot odgovorne osebe knjižnic ali kot katalogizatorji. Dodal je, da teče komunikacija z 

orodjem JIRA drugače, kot z Outlook. 

 

Direktor IZUM mu je pojasnil, da se mora v IZUM vsako opravilo beležiti, kar se samodejno izvaja 

z orodjem JIRA, med tem, ko je Outlook samo sistem izmenjave e-pošte. 

 

Mag. Branka Kerec Prekoršek je predlagala, naj se članom Sveta članic COBISS pred vsako sejo 

pošlje gradivo za sejo. 

 

Seja je bila zaključena ob 12:10.                                                     

                    

                                                                                                                          Miro Tržan  

Predsednik Sveta članic COBISS 


